
Voorstellen voor een vitaal Rotterdam 

Ik vroeg me laatst af: hoe zouden we Rotterdam besturen als de gemeente een vereniging 
zou zijn? De Rotterdammers de leden en het college van burgemeester en wethouders het 
verenigingsbestuur. Hoe zouden we dan de financiële problemen oplossen? Het antwoord 
ligt dichtbij. Als een van zijn laatste wapenfeiten liet het vorige college een handboek na 
voor noodlijdende voetbalclubs: de Visie Voetbal Vitaal. 

Als we de Visie Voetbal Vitaal openslaan, dan leren we dat er drie dingen zijn die een club 
vitaal maken: een goed speelveld, een goede jeugdopleiding en een gezellige kantine. 

Tot zover veel overeenkomsten met een vitale gemeente: ook voor een stad is een mooi 
speelveld van levensbelang: een goed onderhouden en groene buitenruimte die zorgt voor 
een prettige woonomgeving. Ook een goede opleiding van de jeugd - onderwijs, talent-
ontwikkeling - is essentieel voor de toekomst van je stad. En wil je dat je stad aantrekkelijk 
is voor zowel je bewoners als bezoekers, dan is een gezellig centrum met bruisende horeca 
essentieel -het liefst met veel ruimte voor terrasjes. 

Niet zo gek dat juist dit belangrijke thema's waren waar het college bij zijn aantreden in 
2010 op inzette. Aanvankelijk zag de toekomst er voor het bestuur van de voetbal-
vereniging Rotterdam goed uit. Penningmeester Kriens verwachtte dat de crisis snel voorbij 
zou zijn. Het bestuur beloofde daarom extra te investeren in de jeugdopleiding en in een 
mooier speelveld. De contributie werd zelfs verlaagd en het parkeren op de parkeerplaats 
voor het veld werd voor leden van de vereniging de helft goedkoper. Ook besloot het 
bestuur dat de kantine langer open mocht blijven – behalve dan op zondagochtend. 

Maar al gauw pakten de donkere wolken zich samen. Na een jaar moest trainer Schrijer 
vanwege teleurstellende prestaties het veld ruimen. En dat terwijl hij een jaar eerder met 
zijn team nipt kampioen was geworden. Zijn toenmalige concurrent, de coach van het 
tweede elftal, is trouwens een stuk beter terechtgekomen. Die maait nu het gras op de 
zuidelijke trainingsvelden. 

Een moeilijke tijd was aangebroken voor de voetbalvereniging Rotterdam. Niet dat het 
bestuur het er bij liet zitten. Bestuurslid De Jonge van jeugdzaken, zelf ooit ook jeugd-
trainer geweest, krikte het niveau van de jeugdopleiding flink op. Veldbeheerder Van 
Huffelen zorgde dat enkele kale plekjes op de grasmat weer groen werden. En de nieuw 
aangetreden wedstrijdsecretaris Florijn deed er alles aan om zo veel mogelijk spelers van 
de reservebank af te krijgen. Hij sloot zelfs een deal met het bevriende FC Westland, om 
daar een paar honderd reservespelers op te stellen. Uiteindelijk lukte het om krap één 
Westlands elftal te vullen met Rotterdamse reservespelers, maar toch... 

Helaas bleven de financiële problemen oplopen. Penningmeester Kriens zag zich genood-
zaakt voor de derde keer in te teren op de algemene reserves. Als tijdelijke noodgreep te 
billijken, maar geen structurele oplossing. Zo zegt ook de Voetbal Visie Vitaal: een vitale 
vereniging is een vereniging met solide financiën. 

Een groot dilemma dus voor het bestuur. Want waar haal je dan het geld vandaan? Niet 
van je vitale onderdelen. Niet van je jeugdopleiding, je speelveld of je kantine. Of toch wel? 

Het Rotterdamse college stelt in de voorliggende Kaderbrief een aantal bezuinigingen op 
vitale onderdelen van de stad voor. Voor 2013 doet het college voorstellen om fors het mes 
te zetten in onderwijs en talentontwikkeling, om te snijden in de kwaliteit van de buiten-
ruimte en 100 medewerkers van de Roteb aan de kant te zetten en om fors minder geld uit 
te trekken voor het levendig houden van de binnenstad. 



Het stadsbestuur slaat daarmee belangrijke lessen voor een vitale vereniging in de wind. Je 
bezuinigt niet op je jeugdopleiding, want dat is je toekomst. Je bezuinigt niet op de 
kwaliteit van je speelveld en je bent zuinig op de mensen die je veld schoonmaken en 
onderhouden, want  een mooi veld is wat je leden bindt aan je club. En je bezuinigt ook 
niet op je bar, want daarmee loop je een groot deel van je inkomsten van je leden en 
bezoekers mis. 

Wat zou een verstandig bestuur dan wel moeten doen om de vereniging vitaal te krijgen? 
1. Verhoog de contributie. Dat is prima aan je leden uit te leggen als daarmee de jeugd-
opleiding zijn kwaliteit kan behouden en het speelveld goed onderhouden kan blijven 
worden. 2. Isoleer je kantine en de kleedruimtes en leg een paar mooie zonnepanelen op 
het dak, dat scheelt kapitalen aan energielasten. 3. Laat je leden en bezoekers een kosten-
dekkende prijs voor je parkeerplaatsen betalen. 

Waarom doet het stadsbestuur van Rotterdam niet wat een verstandig verenigingsbestuur 
wel zou doen? 

Waarom kiest het stadsbestuur er niet voor om de contributieverlaging van twee jaar 
geleden terug te draaien? De OZB weer met 3 procent omhoog. Dat is prima uit te leggen 
aan de Rotterdammers, als de buitenruimte daardoor goed onderhouden kan blijven en 
aantrekkelijker gemaakt kan worden. 

Waarom kiest het stadsbestuur er niet voor om alle gemeentelijke gebouwen met spoed 
energiezuinig te maken en Rotterdamse huizenbezitters, woningcorporaties en bedrijven 
aan te moedigen hetzelfde te doen? Dat spaart heel veel energie en onnodige kosten. 
GroenLinks regelde landelijk in het Lenteakkoord 128 miljoen voor energiebesparing in de 
bebouwde omgeving. Lijkt me een mooi moment om eindelijk uitvoering te geven aan de 
aangenomen GroenLinks-moties Energiebesparing Gemeentelijke Gebouwen uit 2008, 
Klimaat op Maat – de energiebesparingsregeling voor huiseigenaren - uit 2010 en het 
voorstel voor het Energierotatiefonds, eveneens uit 2010. Wanneer kunnen we de 
uitvoering daarvan verwachten? 

Waarom kiest het stadsbestuur er niet voor om de halvering van de parkeertarieven terug 
te draaien? Dat is prima aan de Rotterdammers uit te leggen als Rotterdamse kinderen 
daardoor goed onderwijs kunnen krijgen en ze daardoor in staat worden gesteld al hun 
talenten te ontwikkelen. 

Aan wie je die keuze in ieder geval niet hoeft uit te leggen, is aan de kinderen van de Jan 
Prins School. Zij hebben vorige week actie gevoerd op het stadhuis, voor het behoud van 
conciërge Jaap en juffrouw Judith, die allebei een ID-baan hebben op hun school. 

Namens de leerlingen van de Jan Prins School bied ik graag 237 handtekeningen aan de 
burgemeester aan. Het mooie is dat alle leerlingen een persoonlijke boodschap aan het 
college hebben geschreven.  Leerling Gijs schrijft bijvoorbeeld: ’Waarom moeten conciërge 
Jaap en juffrouw Judith eigenlijk weg? Dat kost de gemeente straks toch ook geld, maar 
dan voor een uitkering. En dan hebben wij er niks aan!’ 

Voorzitter, Rotterdam is geen voetbalvereniging. Maar van veel lessen die opgaan om een 
voetbalvereniging vitaal te maken, kan de gemeente wat leren. GroenLinks heeft zich laten 
inspireren door voetbalverenigingen met een goede jeugdopleiding, met een mooi speelveld 
en een gezellige kantine. Wij willen van Rotterdam een vitale stad maken. Daarom hebben 
we – zoals u inmiddels van ons gewend bent – een alternatieve Kaderbrief gemaakt. Daarin 
laten we zien welke keuzes Rotterdam kan maken om te blijven investeren in goed onder-
wijs, een mooie en groene buitenruimte en een gezellige binnenstad. Én hoe de stad kan 
zorgen voor solide financiën.  



Alternatieve Kaderbrief GroenLinks 2012 

 

Intensiveringen in miljoenen euro's t.o.v. de Kaderbrief van het college 

  2013 2014 2015 2016 

Volksgezondheid, jeugd en welzijn 8 9 10 10 
Onderwijs, participatie en werk 9 10 10 11 
Kunst en Cultuur 10 10 10 10 
Duurzaamheid en luchtkwaliteit 10 10 10 10 
Buitenruimte en stadsnatuur 10 15 15 15 
Veilige wijken 5 5 5 5 
Fietsvoorzieningen 5 5 5 5 
Gebiedsontwikkeling 12 12 12 12 
Maatschappelijke organisaties 8 8 8 8 
Armoedebestrijding, schuldhulpverlening 5 5 5 5 
Deelgemeenten 10 15 20 25 
Totaal t.o.v. het college 92 104 110 116 

 

Besparingen in miljoenen euro's t.o.v. de Kaderbrief van het college 

  2013 2014 2015 2016 

Terugdraaien verlaging tarief parkeervergunningen 3 3 3 3 
Terugdraaien verlaging OZB 6 6 6 6 
Herinvoeren precario reclame 2 2 2 2 
In hele stad betaald parkeren invoeren 20 20 20 20 
Marktconform maken parkeertarieven 30 31 32 33 
Hogere afvalstoffenheffing voor bedrijven met veel afval 2 2 2 2 
Verhoging dividend Havenbedrijf 15 15 15 15 
Besparing topsalarissen, dienstreizen, afscheidsfeestjes 2 3 3 3 
Verkopen parkeergarages 10 20 25 30 
Afschaffen Rotterdamwet 1 1 1 1 
Afschaffen leaseauto’s ambtenaren 1 1 1 1 
Totaal t.o.v. het college 92 104 110 116 

 

 

 


